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Zápis z kontrolního výboru č. 7 ze dne 30. 5. 2024 
Přítomni:  

Mgr. Magdalena Davis, Ph.D. 
Mgr. Luboš Kožíšek 
Ing. Dana Dalešická 
Michal Kroutil  
 
Nepřítomni: 

Petr Slavík  
 
Jednání kontrolního výboru bylo zahájeno ve čtvrtek 30.5. 2024 v 18:30 hod v zasedací místnosti 
městského úřadu.  

Program jednání KV: 

1. Určení zapisovatele a volba ověřovatele 
2. Kontrola vyžádaných podkladů OSMI/RM k předchozím podnětům KV 

a. Podnět kácení na Starém sídlišti  
b. Podnět na zakázky města v rozsahu VZMR  

3. Kontrola zápisů z RM č. 44 - 47 
4. Různé 

 

1) Určení zapisovatele a volba ověřovatele 

Zapisovatelkou byla určena Dana Dalešická 

KV volí Michala kroutila ověřovatelem zápisu. 

Usnesení KV č. 1-7/2024 

PRO - 4  PROTI – 0  ZDRŽEL/A SE – 0 
Usnesení bylo přijato 
 

2a) Podnět kácení na Starém sídlišti 

KV požádal Usnesením KV č. 3-6/2024 OSMI k prověření kácení dřevin na Starém sídlišti v lednu 2024 
o následující podklady: 

a) informaci, kdo a za jakým účelem rozhodl o způsobu a rozsahu kácení dřevin  
 
KV k tomuto bodu obdržel od OSMI informaci, že „Koncem roku 2023 proběhla kontrola zeleně 
v zastoupení pan starosta P. Digrin, paní místostarostka H. Kotoučová a vedoucí OSMI J. 
Kuntová.“ KV z této informace vyvozuje, že k rozhodnutí o kácení tedy došlo pouze 
neformálně zmíněnými osobami. 
 

b) doložení, že kácení bylo provedeno v souladu s platnými právními předpisy 
 
KV k tomuto bodu obdržel informaci, že „K porušení pravidel při redukci keřů nedošlo“, ale 
neobdržel žádný doklad, že kácení bylo provedeno v souladu s platnými právními předpisy – 
např. Rozhodnutí o kácení zapojených porostů, záznam o zveřejnění kácení na úřední desce 
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atd.) KV obdržel od OSMI Rozhodnutí o kácení z 6.2. 2024, které se však týká jiného kácení a 
nesouvisí s kácením z ledna 2024, které realizovala firma Komwag.  
 
Dle prováděcí vyhlášky k zákonu o ochraně přírody a krajiny (114/1992) č. 189/2013 Sb. bodu 
b) nevyžaduje zákon povolení ke kácení pro zapojené porosty dřevin, pokud celková plocha 
kácených zapojených porostů dřevin nepřesahuje 40 m2 
 
Kácení na Starém sídlišti v lednu 2024 však proběhlo na ploše větší než 40m2 a pokud k němu 
nebylo vydáno povolení ke kácení zapojeného porostu dřevin, došlo k porušení zákona.  
 
 

c) doložení plánu náhradní výsadby za vykácené dřeviny - obdrženo 
 

Usnesení KV č. 2-7/2024 

KV konstatuje, že v případě kácení dřevin na Starém sídlišti v lednu 2024 došlo k porušení zákona 
o ochraně přírody a krajiny (114/1992) č. 189/2013 Sb. když dle bodu b) prováděcí vyhlášky k výše 
uvedenému zákonu nebylo vydáno rozhodnutí o kácení.  

KV vyzývá OSMI/RM k okamžitým nápravným krokům předcházení porušování zákona. Dále KV 
vyzývá OSMI a RM, aby VEŠKERÉ zásahy do zeleně postupovaly k posouzení zaměstnancům MěÚ 
pověřených agendou ochrany životního prostředí nebo Komisi pro životní prostředí . 

PRO - 4  PROTI – 0  ZDRŽEL/A SE – 0 

Usnesení bylo přijato 

 

Usnesení KV č. 3-7/2024 

KV žádá OSMI o vyčíslení veškerých nákladů vydaných Městem Mníšek pod Brdy v souvislosti 
s kácením dřevin v lednu 2024 na Starém sídlišti firmou Komwag, tedy včetně nákladů na úpravy 
související s kácením ostatními firmami nebo pracovníky města, a to před i po kácení. 

PRO - 4  PROTI – 0  ZDRŽEL/A SE – 0 

Usnesení bylo přijato 

 

2b) Podnět na zakázky města v rozsahu VZMR 

Členové a členky KV si rozdělili úkol prověření zakázek u dodavatelů s nejvyšším objemem zakázek na 
objednávku bez smlouvy (dokončení úkolu do příštího jednání KV).  

Bez usnesení 

 

3) Kontrola zápisů z jednání RM č. 44 - 47 

KV přistoupil ke kontrole zápisu č. 44 a zjistil následující: 
Usnesení č. 10-44/2024 
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RM projednala a doporučuje prodej poměrné části pozemku č. 182/11 v k.ú. Rymaně ve vlastnictví 
města, která není zasažena stavbou krajské silnice, s tím, že žadatel bude hradit náklady na ocenění 
pozemku a geometrické oddělení. 

RM města doporučuje věc k projednání do ZM. 

 

Usnesení KV č. 4-7/2024 

KV upozorňuje RM, že na pozemku 182/11 v k.ú. Rymaně se nenachází pouze těleso krajské silnice, ale 
také infrastruktura města, včetně VaK nebo prostoru pro budoucí chodník, jejichž umístění je třeba 
zachovat na pozemcích ve vlastnictví města Mníšek pod Brdy a tedy zohlednit při dělení pozemku. Dále 
KV vyzývá RM k přehodnocení záměru odprodeje této části pozemku 182/11 a místo toho doporučuje 
jednání o směně za nabízený pozemek 212/6 v k.ú. Rymaně, neboť sousedí s pozemky města, na 
kterých se nachází nově vysázená alej, sloužící jako obnova cestní sítě, přírodě-blízké opatření v krajině 
a vede tudy i žlutá turisticky značená trasa. 

PRO - 4  PROTI – 0  ZDRŽEL/A SE – 0 

Usnesení bylo přijato 

 
KV přistoupil ke kontrole zápisu č. 45 
Bez zjištění. 
 

KV přistoupil ke kontrole zápisu č. 46  
Bez zjištění. 
 
KV přistoupil ke kontrole zápisu č. 47 a zjistil následující: 
Usnesení č. 1-47/2024 

RM pověřuje odbor OSMI zveřejněním záměru pronájmu „občerstvení Skalka“ předem vybranému 
zájemci paní J.J. za celkové nájemné 350 tis. Kč na dobu od 1.3.2024 do 31.1.2028. 

PRO 5 PROTI 0  ZDRŽEL SE 0 

 

Usnesení KV č. 5-7/2024 

KV žádá OSMI/RM o poskytnutí nájemní smlouvy mezi MMpB a J.J. 

PRO - 4  PROTI – 0  ZDRŽEL/A SE – 0 

 

Jednání skončeno v 20:55 

Zapsal/a: Dana Dalešická 

Ověřil/a: Michal Kroutil 


